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Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Itä-Uudenmaan hyvinvointialue katsoo, että julkisorganisaatioille asetettu sanktio tuskin tuottaisi 
tavoiteltua lopputulosta eli parantaisi yksityishenkilöiden henkilötietojen suojaa. Katsomme näin 
siksi, että jo olemassa oleva virkavastuu tuottaa jopa voimakkaamman preventiivisen vaikutuksen 
kuin yhteisön saama seuraamusmaksu. Niiltä osin kuin tämä menettely ei riitä estämään 
väärinkäytöksiä, emme katso, että yhteisön seuraamusmaksulla voitaisiin saavuttaa tätä 
lopputulemaa myöskään. Valvonnan lisääminen on tehokkaampi tapa suojata yksityishenkilöiden 
tietoja. Samalla maksut todennäköisesti kohdistuisivat niihin organisaatioihin, joissa henkilötietojen 
käsittelyyn suhtaudutaan kaikkein huolellisimmin, sillä näissä organisaatioissa väärinkäytökset 
jäänevät kiinni muita toimijoita tehokkaammin. Käytännössä maksut kohdistuisivat todennäköisesti 
siis usein poliisiorganisaatioon ja hyvinvointialueille. Kun näiden viranomaisten suorana tehtävänä 
on taata perustuslaissa taattuja oikeuksia tuottamalla turvallisuus- ja hyvinvointipalveluita, 
katsomme, että mahdollisten sakkojen vaikutus perusoikeuksien toteutumisen näkökulmasta ei ole 
oikeasuhteinen ja tavoitteeseen johtava. Pikemminkin seuraamusmaksu heikentäisi näiden 
viranomaisten mahdollisuuksia käyttää resurssejaan muiden perusoikeuksien toteuttamiseksi ja 
lopputulemaltaan perusoikeuksien kokonaistila heikkenisi. Samalla tietosuojan osalta ei välttämättä 
saavuteta juurikaan hyötyjä. Kyseinen menettely ei siten olisi oikeasuhtaista tavoiteltuun etuun 
nähden ja Itä-Uudenmaan hyvinvointialue ei siten kannata julkisorganisaatioille asetettavaa 
seuraamusmaksua.
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